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J.nr. 2022-3215 

Den 5. april 2022 
Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 728 (MOF alm. del) stillet 8. marts efter ønske fra 

Kristian Pihl Lorentzen (V). 

Spørgsmål nr. 728 

”Vil ministeren oplyse, om det er planen i naturnationalparkerne, at de regulerede 

dyr, f.eks. aflivede krondyr, skal ligge og rådne op som kadavere på det sted, hvor 

de er blevet nedskudt?" 

Svar 
Jeg har forelagt spørgsmålet Naturstyrelsen, som oplyser at: 

 

”Af forarbejderne til naturnationalparkloven (L 229) fremgår bl.a., at EU-reglerne betyder, at døde, 

opdrættede dyr, som ikke er bestemt til konsum, skal indsamles og bortskaffes i overensstemmelse 

med reglerne om animalske biprodukter. Der er ikke krav om indsamling og bortskaffelse af døde 

vildtlevende dyr, som f.eks. fugle, ræve, grævlinger, bævere og rådyr, medmindre der konkret er 

mistanke om smitsom sygdom, der kan overføres til mennesker eller dyr. 

 

Det betyder, hvad angår vildtlevende dyr, der frit bevæger sig ind og ud af naturnationalparkerne, er 

der ikke et krav om at fjerne evt. døde dyr. I det omfang det er foreneligt med de veterinære regler, vil 

enkelte dyr blive liggende ved regulering. Ved behov for større reguleringer af bestandene af f.eks. 

krondyr og dådyr vil nedlagte dyr dog blive udtaget af naturnationalparken med henblik på bl.a. 

konsum.  

 

Der kan søges om tilladelse til at udlægge døde dyr på særligt indrettede kadaverpladser. Der vil ikke 

blive søgt om kadaverpladser i forbindelse med etablering af de første naturnationalparker, og der er 

endnu ikke taget stilling til, om der vil blive søgt på et senere tidspunkt." 
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